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Hoofdstuk 1 Inleiding 

1.1 Doelstelling 
In het najaar van 2007 heeft de toenmalige rekenkamercommissie van de gemeente 
Hilversum een onderzoek verricht naar de afhandeling van vergunningaanvragen door de 
gemeente Hilversum. De rekenkamercommissie wilde in dit onderzoek weten op welke wijze 
de gemeente Hilversum waarborgt dat vergunningen worden verstrekt volgens de eisen die 
daaraan gesteld worden. Belangrijke aspecten in dit verband waren klantgerichtheid, 
efficiency, rechtmatigheid en integriteit. 
 
Om de effectiviteit van de rekenkamer te bevorderen voert zij periodiek onderzoek uit naar 
de doorwerking van haar onderzoeksresultaten. Hebben de aanbevelingen van de rekenkamer 
daadwerkelijk effect gehad? Daarnaast ziet de rekenkamer het uitvoeren van 
nazorgonderzoek als een belangrijk instrument om de controlerende taak van de raad te 
ondersteunen. Heeft het college van burgemeester en wethouders (B&W) de 
verbetervoorstellen van de rekenkamer die door de raad zijn overgenomen, doorgevoerd in 
het gemeentelijk functioneren? 
 
Met dit nazorgonderzoek wil de rekenkamer de uitwerking onderzoeken van het onderzoek 
naar de afhandeling van vergunningaanvragen uit 2007. Uitgangspunten voor dit 
nazorgonderzoek is de besluitvorming door de raad ten aanzien van het onderzoeksrapport in 
de raadsvergadering van 13 februari 2008 en de toezeggingen die door het college van 
burgemeester en wethouders zijn gedaan in haar bestuurlijke reactie van 18 december 2007 
en tijdens de behandeling van het eindrapport in de commissie bestuur van 17 januari 2008. 

1.2 Vraagstelling 
De centrale vraag voor dit onderzoek luidt:  
In hoeverre is door het college van burgemeester en wethouders uitvoering gegeven aan 
haar toezeggingen en de besluitvorming door de raad naar aanleiding van de uitkomsten van 
het onderzoek naar de afhandeling van vergunningaanvragen? 
 
Deze algemene vraagstelling valt uiteen in een aantal deelvragen: 
1. Welke besluitvorming heeft plaatsgevonden in de raad naar aanleiding van de 

behandeling van het onderzoeksrapport ‘De afhandeling van vergunningaanvragen door 
de gemeente Hilversum’? 

2. Welke toezeggingen zijn er door de verantwoordelijke portefeuillehouders gedaan naar 
aanleiding van dit rapport? 

3. Wanneer er toezeggingen zijn gedaan, in hoeverre zijn deze uitgevoerd (welke 
maatregelen zijn genomen, zijn er verder nog initiatieven ontplooid) en met welk 
resultaat? 

4. Welk effect hebben het onderzoek, de toezeggingen en de uiteindelijke maatregelen naar 
de afhandeling van vergunningaanvragen gehad? 
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Hoofdstuk 2 Aanpak onderzoek  

2.1 Oorspronkelijk onderzoek 2007 
In 2007 heeft de rekenkamercommissie een breed onderzoek laten instellen naar de 
vergunningverlening. Er is een enquête gehouden bij de inwoners en bedrijven van de 
gemeente Hilversum over dit onderwerp. In aanvulling hierop is nader onderzoek verricht in 
de dossiers van dertig lichte bouwvergunningen, tien horecavergunningen en tien 
evenementenvergunningen. De rekenkamercommissie wilde door middel van dit onderzoek 
zicht krijgen op de wijze waarop de gemeente Hilversum waarborgt dat vergunningverlening 
klantgericht, efficiënt, rechtmatig en integer plaatsvindt. 
 
De resultaten van dit onderzoek zijn vastgelegd in het rapport ‘De afhandeling van 
vergunningaanvragen in de gemeente Hilversum’, november 2007 van de 
rekenkamercommissie Hilversum.  

2.2 Nazorgonderzoek 2011-2012 
In 2011-2012 heeft het nazorgonderzoek plaatsgevonden. Bovendien heeft de rekenkamer 
een aantal extra/nieuwe vragen geformuleerd die in het onderzoek zijn betrokken. Dit betreft 
vragen naar het aantal vergunningen die van rechtswege zijn verleend en de beschikbaarheid 
van informatie voor burgers die minder vaardig zijn met internet. 
 
Allereerst is een overzicht gemaakt van de conclusies en aanbevelingen uit 2007 en de 
besluitvorming en toezeggingen die het college van burgemeester en wethouders van 
Hilversum naar aanleiding van dit rapport heeft gedaan. Eind 2011 is het college gevraagd 
om de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering schriftelijk toe te lichten. Dit 
overzicht is in bijlage 1 opgenomen. Vervolgens zijn de relevante beleidsdocumenten, 
procedureafspraken, procesbeschrijvingen en dergelijke opgevraagd en bestudeerd. In bijlage 
2 is de lijst van ter beschikking gestelde documenten weergegeven. 
 
Uit de verleende vergunningen over de periode 1 oktober 2010 tot 1 oktober 2011 zijn geheel 
willekeurig negen (papieren) vergunningendossiers geselecteerd  
(drie reguliere omgevingsvergunningen voor de activiteit bouwen, drie horecavergunningen 
en drie evenementenvergunningen). Deze dossiers zijn getoetst op de aspecten 
klantgerichtheid, efficiency en rechtmatigheid. 
 
In gesprekken met de leidinggevende en vergunningverlener zijn de aspecten 
klantgerichtheid, effectiviteit en rechtmatigheid verder uitgediept. 
Tevens zijn deze gesprekken gebruikt om de digitale informatie bij de  
negen (papieren) dossiers te bekijken en te beoordelen. 
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Leeswijzer 
In de hoofdstukken 3, 4 en 5 wordt beschreven in hoeverre de vergunningverlening voor drie 
vergunningscategorieën (Omgevingsvergunning voor de activiteit Bouwen, Horeca en 
Evenementen) voldoen aan de criteria klantgerichtheid, efficiency en rechtmatigheid. 
Hoofdstuk 6 bevat een statusoverzicht van de aanbevelingen uit 2007 afgezet tegen 2012. 
Hoofdstuk 7 bevat de conclusies en enkele aanbevelingen. In bijlage 1 treft u een reactie van 
het college van burgemeester en wethouders ten aanzien van de maatregelen die het college 
heeft genomen om de aanbevelingen en toezeggingen door te voeren in het gemeentelijk 
functioneren. Bijlage 2 bevat de lijst van documenten die ten behoeve van dit nazorg 
onderzoek zijn bestudeerd. Bijlage 3 bevat een overzicht van de geïnterviewde personen.  
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Hoofdstuk 3 Omgevingsvergunning voor de activiteit bouwen 
(regulier) 

Tijdens het onderzoek van 2007 was er nog sprake van lichte bouwvergunningen, waarvoor 
een korte procedure gold. Met ingang van 1 oktober 2010 is de ‘Wet algemene bepalingen 
omgevingsrecht’ (Wabo) van kracht geworden. Met deze nieuwe wetgeving is het begrip 
‘lichte bouwvergunningen’ niet meer van toepassing. De Wabo kent daarentegen de 
begrippen reguliere en uitgebreide procedure. Om de vergelijkbaarheid met het onderzoek uit 
2007 in stand te houden is in dit nazorgonderzoek gekozen voor omgevingsvergunningen 
voor de activiteit bouwen met een reguliere procedure. 

3.1 Klantgerichtheid 
Bij de vergunningverlening wordt de nadruk gelegd op dienstverlening. Dit is ook een van de 
doelstellingen geweest van de Wabo. De dienstverlening aan de burgers wordt vormgegeven 
door de frontoffice in samenwerking met de backoffice. In de frontoffice van de gemeente 
Hilversum - Klant Contact Centrum (KCC) en de balie - kunnen de burgers relatief 
eenvoudige vragen stellen en worden ze verwezen naar de mogelijkheden voor 
zelfredzaamheid, zoals de beschikbare informatie op de website (folders en 
productinformatie), de mogelijkheid tot vooroverleg en het indienen van digitale aanvragen. 
De medewerkers zijn vooral gericht op vaardigheden als luisteren en dienstverlening, minder 
op de vakinhoudelijke kennis. Voor de vakinhoudelijke kennis worden zij ondersteund door 
de backoffice waar ook de vergunningverlening plaatsvindt. De samenwerking tussen front- 
en backoffice wordt van beide zijden als goed gekwalificeerd. 
 
In het kader van de dienstverlening wordt de aanvrager de mogelijkheid tot vooroverleg 
geboden. Dit is een kort gesprek met de backoffice over de noodzakelijke informatie en de 
kans van slagen van de aanvraag. Daarbij wordt van de backoffice verlangd dat deze met de 
potentiële aanvrager zoekt naar mogelijkheden om de vergunning te verkrijgen: het ‘ja-
denken’. Voor dit vooroverleg betaalt de burger een voorschot van 25% van de uiteindelijke 
legesfactuur, tot een maximum van € 4.000,-. Van het vooroverleg wordt veel gebruik 
gemaakt, dit bevordert de voortgang en slagingskans van de aanvraag.  
 
Volgens de opgave van de afdeling Vergunningverlening en Handhaving (V&H) heeft dit in 
2011 de volgende resultaten opgeleverd: 
 De gemiddelde doorlooptijd van procedures is teruggebracht van 31 weken naar 8 weken 

(inclusief eventuele verlenging van de proceduretermijn). 
 Het aantal ontheffingsprocedures is teruggebracht van honderden naar circa 30 per jaar,  

onder andere door actualisering van de bestemmingsplannen en de afstemming in de 
Besliskamer (ambtelijke overlegstructuur, zie paragraaf 3.3). 

 Het percentage dat niet in behandeling wordt genomen (bijvoorbeeld vanwege 
ontbrekende gegevens) is terug gebracht van 33% naar 12%. 

 Het aantal vergunningen dat van rechtswege wordt verleend bedraagt in 2011 slecht 2%. 
De bedoeling is om dit aantal tot nul te reduceren. 
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Na afronding van de procedure wordt standaard aan de aanvrager een formulier gestuurd om 
de klanttevredenheid te meten. De antwoorden van deze formulieren worden op de werkvloer 
besproken. 
 
De kosten van de vergunning worden in de formulieren regelmatig als negatief beoordeeld. 
Conform het collegeprogramma “De Bakens Verzetten” kennen de vergunningen die in het 
kader van de Wabo worden verleend sinds 2011 een kostendekkendheid van 100 % 
(profijtbeginsel). Nog niet alle gemeenten hebben dit profijtbeginsel voor de Wabo-
vergunningen toegepast, veel gemeenten echter al wel. Door de Vereniging Eigen Huis is in 
2011 een vergelijking gemaakt van de bouwleges in Nederland. Uit deze vergelijking blijkt 
dat de leges in Hilversum bovengemiddeld zijn. De gemeente Hilversum staat ongeveer op 
plaats 135 van totaal 425 gemeenten (plaats 1 is duur, plaats 425 is goedkoop).  
 
Op de website van de gemeente Hilversum wordt veel informatie geboden over het 
aanvragen van vergunningen. Het gedeelte ‘Digitale balie’ is hiervoor ingericht. Hoewel een 
grote hoeveelheid duidelijke en relevante informatie beschikbaar is, blijkt uit een praktijktest 
dat onder de zoektermen nog veel jargon wordt gebruikt. Zo is het onwaarschijnlijk dat de 
gemiddelde burger die een bouwvergunning voor bijvoorbeeld een extra verdieping op zijn 
woning aan wil vragen, de zoekterm ‘omgevingsvergunning’ intypt. Bij de zoektermen 
‘verbouwen’, ‘verdieping’ of ‘bouwvergunning’ komt de klant niet direct bij de gewenste 
informatie terecht. Wanneer men wel de juiste term weet te vinden is de informatie 
overzichtelijk en klantvriendelijk gepresenteerd. Naast de relevante informatie worden ook 
veelgestelde vragen en bijbehorende antwoorden geformuleerd. Om daadwerkelijk de 
aanvraag te doen wordt de klant door middel van een link duidelijk doorverwezen naar de 
website van Omgevingsloket Online (OLO). 
Dit landelijke geautomatiseerde hulpmiddel is ontwikkeld voor de vergunningaanvraag en 
verdere behandeling ervan. Dit biedt de aanvrager de mogelijkheid om een aanvraag langs 
elektronische weg in te dienen en de procedurevoortgang te volgen. Deze laatste 
mogelijkheid zal met de invoering van het Wabo-zaaksysteem van GovUnited naar 
verwachting in de eerste helft van 2013 worden gerealiseerd. Voor het tempo waarin het 
Wabo-zaaksysteem kan worden ingevoerd, is Hilversum echter afhankelijk van de bereidheid 
van de overige deelnemende gemeenten in het GovUnited programma. Het gebruik van OLO 
is in de Wabo verplicht gesteld. Het is bekend dat OLO niet als echt gebruiksvriendelijk 
wordt ervaren en er ook vaak technische problemen zijn met dit instrument. Dit 
gebruiksongemak kan niet aan de gemeente Hilversum worden toegeschreven. 
 
In 2008 is de welstandsnota ingrijpend gewijzigd. Hierdoor kunnen de behandelaars de 
welstandstoets vaker zelf uitvoeren en is het aantal welstandsadviezen afgenomen. Het is niet 
bekend met welk percentage dit aantal is afgenomen. In het derde kwartaal van 2012 zal de 
welstandsnota wederom worden geactualiseerd, waarbij het voornemen is om meer 
activiteiten vergunningsvrij te maken en de ambtelijke welstandstoets te verruimen. Daarna  
(planning eerste kwartaal 2013) zal de website worden aangepast, zodat burgers op 
adresniveau het welstandbeleid kunnen raadplegen. 
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3.2 Efficiency 
Vanaf de inwerkingtreding van de Wabo zijn er strikte proceduretermijnen van kracht. Om 
deze termijnen te kunnen halen zijn de vergunningverleners afhankelijk van de tijdige 
adviezen van interne en externe adviseurs. Hiervoor zijn diverse 
dienstverleningsovereenkomsten (DVO’s) afgesloten waarin de adviestermijnen zijn 
geregeld. Enkele adviseurs, met name de brandweer, hadden nog een gewenningsperiode 
nodig om tijdig te adviseren. Momenteel wordt echter voldaan aan de DVO’s. In de DVO´s 
is afgesproken dat in geval van niet tijdige advisering,  de vergunningverlener uitgaat van een 
positief advies, zodat de proceduretermijn gehaald kan worden. Het is niet bekend hoe vaak 
dit optreedt. 

3.3 Rechtmatigheid 
In de steekproef zijn de volgende dossiers beoordeeld:  
 renoveren en vergroten van een schoolgebouw; 
 verbouwen van een balkon tot een kamer; 
 verbouwen van een opslagruimte tot vier appartementen. 
 
De dossiers zijn overzichtelijk ingedeeld en compleet. De inhoud is met een inhoudformulier 
aangegeven. 
 
Met de ICT-applicatie wordt de behandelaar langs alle verplichte stappen in de procedure 
geleid. Uiteraard blijft de inhoudelijke beoordeling van elke stap mensenwerk, waarbij de 
vakkennis van de behandelaar een belangrijke rol speelt. 
 
Om de afstemming voor afwijkende aanvragen (niet passend binnen het bestemmingsplan) te 
optimaliseren, is er een speciale overlegstructuur ‘de Besliskamer’ ingericht. Deze 
Besliskamer beziet multidisciplinair (vanuit alle betrokken afdelingen) of de klantwens 
haalbaar is. De Besliskamer bereidt ook het bestuurlijk advies voor bij conflicterende 
ambtelijke standpunten of politieke gevoeligheid. 
 
Voor de behandeling van aanvragen voor een omgevingsvergunning gelden wettelijke 
termijnen. In geval van een reguliere procedure wordt de vergunning van rechtswege 
verleend, wanneer de termijn wordt overschreden. 
Het aantal van rechtswege verleende vergunningen in 2011 bedroeg circa 2%. Dit kan als een 
laag percentage worden aangemerkt, gezien het feit dat dit het eerste jaar betrof waarin de 
nieuwe wetgeving van kracht was. In dit eerste jaar was er sprake van aanloopproblemen, 
ook bij het OLO. Het streven is en blijft om dit aantal tot nul te reduceren. 
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Hoofdstuk 4 Drank en Horecawet vergunningen 

4.1 Klantgerichtheid 
Door de sectie Horeca van de afdeling Algemene Bestuurszaken (ABZ) is veel tijd gestoken 
in informatievoorziening en communicatie met horecaondernemers, ook uit het oogpunt van 
begrip en draagvlak. Per 1 januari 2012 is deze taak en formatie verplaatst naar de afdeling 
Vergunningverlening & Handhaving (V&H). 
 
Horecavergunningen kunnen sinds 2011 ook digitaal worden aangevraagd. Webteksten over 
horeca en vergunningen zijn regelmatig aangepast, meest recentelijk in de vorm van tien 
meest gestelde vragen. De vergunningverleners kunnen zelf elektronisch de gegevens van de 
Kamer van Koophandel verkrijgen met behulp van een abonnement op KvK online 
dienstverlening. Deze gegevens worden niet meer aan de klanten gevraagd. 
 
Daarnaast is een aantal maatregelen getroffen die voor de ondernemer minder papieren 
rompslomp en lagere legeskosten opleveren. Onder andere is de procedure voor de wijziging 
van leidinggevenden in het kader van de Drank- en Horecawet vereenvoudigd. Bij de proef 
voor verlenging van de sluitingstijden op de donderdagnacht worden door de gemeente geen 
leges in rekening gebracht bij de ondernemers. Tenslotte is in verband met het rookverbod de 
horeca de gelegenheid gegeven zonder allerlei procedures een rookruimte te realiseren. Er 
wordt daar geen vergunning voor vereist en er zijn dus ook geen leges aan verbonden. 
 
Uit een korte praktijktest via de website van de gemeente blijkt dat de informatievoorziening 
wat betreft Drank en Horecawet (DHW) vergunningen goed op orde is. Wel leiden 
eenvoudige en gebruikelijke zoektermen zoals ‘café’ in de ‘Digitale balie’ niet direct tot de 
gewenste pagina. Na enige pogingen volgt een duidelijke pagina met voor de betreffende 
vergunning de onderdelen ‘beschrijving’, ‘voorwaarden’, ‘kosten’, ‘bijzonderheden’, en 
‘aanvraag’. Onderaan de pagina is onder de noemer ‘Zie ook’ een aantal links opgenomen 
naar andere delen van de website van de gemeente, waar men meer kan lezen over 
bijvoorbeeld brandveiligheid, het alcohol schenken bij evenementen en een vergunning voor 
speelautomaten. Op de pagina staat ook duidelijk een telefoonnummer en emailadres van de 
gemeente vermeld, waar de aanvrager met vragen terecht kan. Al met al is de 
informatievoorziening duidelijk en klantvriendelijk, maar kan er op het gebied van 
zoektermen nog een verbeterslag worden gemaakt. 

4.2 Efficiency 
Voor de verlening van horecavergunningen zijn werkprocessen opgesteld.  
Er is een maandelijks afstemmingsoverleg waaraan de politie, de brandweer, de afdeling 
Vergunningverlening en Handhaving (sectie Bouwen en sectie Milieu) en de afdeling Beheer 
Openbare Ruimte deelnemen. Hierin worden lopende vergunningaanvragen of 
handhavingsproblemen besproken. Ook is er een periodiek overleg “Veilig Uitgaan” onder 
voorzitterschap van de burgemeester tussen de gemeente en een Hilversumse afvaardiging 
van horecaondernemers. 
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4.3 Rechtmatigheid 
In de steekproef zijn drie nieuwe aanvragen voor een DHW-vergunning beoordeeld. 
 
Bij vergunningverlening worden alle gegevens opgevraagd, die nodig zijn om de aanvraag in 
behandeling te nemen, waaronder uiteraard alle wettelijk verplichte gegevens. Het curatele 
register wordt door de vergunningverlener zelf geraadpleegd. SVH (sociale hygiëne) is door 
het overleggen van een verklaring gecontroleerd. Bij twijfelgevallen neemt de gemeente zelf 
contact op met het SVH-instituut.  
 
De gemeente legt aan de aanvrager standaard een BIBOB-vragenlijst voor. Dit heeft echter 
slechts één keer geleid tot een nader BIBOB-onderzoek. Gezien de omvang van de gemeente 
en het horecabestand is de noodzaak van meer BIBOB-onderzoeken1 zeker te verwachten. 
Uit de drie onderzochte dossiers komt één aanvraag mogelijk in aanmerking voor nader 
onderzoek, gezien de justitiële gegevens die verkregen zijn.  
 

                                                 
1 Een BIBOB-onderzoek is een discretionaire bevoegdheid van het bevoegd gezag en wordt uitgevoerd onder andere naar 

aanleiding van de justitiële gegevens. 
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Hoofdstuk 5 Evenementenvergunning 

5.1 Klantgerichtheid 
De Algemene Plaatselijke Verordening (APV) is in 2010 gedereguleerd. Onder andere is de 
evenementenvergunning voor kleine evenementen vereenvoudigd. Voor dergelijke 
evenementen is alleen nog een melding verplicht en dat ze voldoen aan algemene regels. 
Op 21 december 2011 is wederom een aanpassing van de APV aan de raad voorgelegd 
waarbij nog meer festiviteiten (onder andere bij bedrijven en voor particulieren) onder 
meldingsplicht en algemene regels vallen, waardoor het aantal evenementenvergunningen 
nog verder zal afnemen. 
 
Voor de aanvraag evenementenvergunning zijn standaardformulieren ontwikkeld. Deze zijn 
op de website te downloaden. Organisatoren worden door de evenementencoördinator 
gewezen op de noodzaak van het invullen van de formulieren. De formulieren bestaan uit 
diverse vragen die zijn bedoeld om een duidelijk beeld te schetsen van het aangevraagde 
evenement.  
Vanaf februari 2012 kunnen deze vergunningen ook digitaal aangevraagd worden. 
Evenementenmeldingen kunnen sinds november 2011 digitaal worden ingediend. 
 
Binnen de gemeente en op de website wordt verschil gemaakt tussen standaard evenementen 
en grote evenementen, zonder duidelijke uitleg wat het verschil tussen beide is. Ook de APV 
kent dit onderscheid niet. Hierdoor is het verschil tussen standaard en grote evenementen 
voor de aanvragers niet duidelijk. Dit is in het oorspronkelijke onderzoek in 2007 ook reeds 
geconstateerd. Het aanvraagformulier voor evenementenvergunningen vermeldt wel duidelijk 
dat de gemeente zelf de belastbaarheid van het evenement beoordeelt.  
 
Oorspronkelijk is het verschil tussen standaard en grote evenementen ontstaan door de 
organisatorische inbedding van vergunningverlening. Meldingen en standaard evenementen 
werden behandeld binnen de afdeling V&H. De drie grote evenementen werden behandeld 
door de afdeling ABZ. Dit is in de loop der jaren verwaterd, ook de afdeling V&H kent grote 
evenementen.  

5.2 Efficiency 
Voor de evenementenvergunningen en meldingen zijn werkprocessen opgesteld. 
 
In 2009 is de taak APV vergunningverlening deels ingevoegd in de afdeling V&H. Dit is per 
1 januari 2012 afgerond met de horeca en grote evenementen, waardoor integrale sturing en 
afdoening van aanvragen kan plaatsvinden. In 2012 wordt onderzocht of de taak van 
evenementencoördinatie van de afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling ook ingevoegd kan 
worden in de afdeling V&H. 
 
Bij één van de drie onderzochte dossiers (openluchtfilmvoorstelling) zijn een 
evenementenvergunning en een ontheffing zwakalcoholische dranken verleend. 
Beide besluiten zijn afzonderlijk behandeld en op verschillende data verleend. Dit kan in de 
toekomst ook in tijd op elkaar worden afgestemd, als beide activiteiten in één afdeling 
worden behandeld. 
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5.3 Rechtmatigheid 
In de steekproef zijn de volgende dossiers voor de aanvraag van een evenementenvergunning 
beoordeeld:  
 wielerronde van Hilversum; 
 kermis; 
 openluchtfilmvoorstelling. 
 
De evenementenvergunningen worden nog steeds laat aangevraagd. Ondanks de duidelijke 
regelgeving over het tijdig indienen van de aanvraag worden alle aanvragen toch in 
behandeling genomen. Hierdoor komt de bezwaartermijn voor belanghebbenden onder druk 
te staan. Uit een overzicht van alle vergunde evenementen blijkt in één geval de vergunning 
zelfs vier dagen later gepubliceerd dan het evenement plaatsvond. Natuurlijk kan dan nog 
steeds bezwaar worden aangetekend, maar dit heeft vanzelfsprekend geen bevredigend 
resultaat voor de bezwaarmakers.  
Ook bij evenementen die door de gemeente zelf werden georganiseerd is het voorgekomen 
dat niet aan de aanvraagtermijn werd voldaan. Anderzijds zijn er voorbeelden van 
evenementen (Oosterpoortpop) die zijn geannuleerd omdat ze te laat werden aangevraagd. 
In het oorspronkelijk onderzoek in 2007 is dit ook reeds geconstateerd. De gemeente 
Hilversum onderkent dit probleem en heeft reeds veel energie gestoken in het informeren van 
de aanvrager. Om hier verbetering in te verkrijgen zijn hardere maatregelen noodzakelijk. In 
paragraaf 6.4 komen enkele mogelijkheden voor deze hardere maatregelen aan bod. 
 
Het beleid ten aanzien van publicatie van evenementenvergunningen is niet eenduidig. In 
principe worden alle grote evenementen gepubliceerd, doch dit is niet consequent 
doorgevoerd voor grote evenementen die door de afdeling V&H zijn verleend, zoals het 
Openluchtfilmfestival en de Avondvierdaagse. 
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Hoofdstuk 6 Stand van zaken aanbevelingen 2007 

6.1 Overall 
Tijdens het onderzoek in 2007 is geconstateerd dat er grote verschillen waren in de kwaliteit 
van uitvoering van vergunningverlening. De kwaliteit van uitvoering van de lichte 
bouwvergunningen was indertijd redelijk tot goed. Met betrekking tot de 
evenementenvergunningen werd een groot aantal verbeterpunten geconstateerd. De kwaliteit 
van de horecavergunningen zat daar tussen in. 
 
In 2007 was vergunningverlening nog over diverse afdelingen verspreid. Inmiddels zijn de 
meeste vergunningverlenende taken geconcentreerd binnen de afdeling Vergunningverlening 
en Handhaving. Met ingang van 1 januari 2012 is deze concentratie afgerond omdat ook de 
vergunning van grote evenementen van ABZ naar V&H is overgeplaatst. 
 
De strategie van de afdeling V&H is gebaseerd op drie pijlers: 
 deregulering; minder regels en procedures; 
 e-dienstverlening; de zelfredzaamheid van de klant staat hierbij centraal; 
 organisatorische procesoptimalisatie en bundeling; centralisatie van de backoffice. 

6.2 Vergelijking met onderzoek 2007 
Aan de hand van de aanbevelingen uit 2007 is in tabel 1 de actuele stand van zaken 
weergegeven.  
 
Tabel 1 
2007 2012 Stoplicht 

Algemeen Algemeen  

Het gebruik van digitale systemen waarin ook 

informatie wordt opgeslagen vraagt om een 

goed protocol waarin de koppeling tussen het 

papieren dossier en de digitale informatie 

wordt beschreven. Eventueel kan standaard 

een print van de digitale informatie in het 

papieren dossier worden opgenomen. 

Er is geen protocol opgesteld. 

Evenmin zijn er printen van de digitale 

informatie in het dossier opgenomen. 

In de dossiers zijn wel de 

correspondentie, de adviezen en de 

formele documenten (aanvraag en 

beschikking) aanwezig. 

 

De standaardteksten in de vergunningen 

(bijvoorbeeld door de afdeling 

Communicatie) laten herschrijven in een 

minder formele toon, maar met behoud van de 

juridische kwaliteit. Ook het gebruik van 

vaktermen kan vermeden worden, of deze 

termen nader uitleggen.  

 

De standaardteksten zijn herschreven en 

zijn nu veel klantgerichter opgesteld.  
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2007 2012 Stoplicht 

Lichte bouwvergunning 

(30 dossiers) 

Reguliere omgevingsvergunning voor de 

activiteit bouwen 

(3 dossiers) 

 

De werkprocessen en dossiervorming zijn 

zeer goed vastgelegd, maar de daadwerkelijke 

uitvoering vraagt nog aandacht. De intentie is 

aanwezig, nu nog de puntjes op de i bij de 

uitvoering. Met name ten aanzien van de 

ontvankelijkheidstoets, de vastlegging van 

interne en externe adviezen, communicatie 

met de aanvrager en de interne 

besluitvorming. 

De werkprocessen worden correct 

uitgevoerd. Adviezen en communicatie 

met aanvrager en interne besluitvorming 

zijn in het (digitale) dossier vastgelegd. 

 

Het bevordert de dienstverlening indien de 

integrale afweging consequent wordt 

toegepast, vooruit lopend op de wettelijke 

verplichting in de toekomstige Wabo. 

Inmiddels is de Wabo van kracht en 

worden alle aanvragen integraal 

afgewogen. 

 

In plaats van het afvinklijstje voor de 

verschillende stappen uit het werkproces kan 

een print van het digitale systeem in het 

dossier opgeborgen kunnen worden.  

Er is geen print van het digitale systeem 

in het papieren dossier opgenomen. Wel 

zijn er correcte inhoudsopgaven in het 

papieren dossier opgenomen. Met de 

inhoud van het papieren dossier is het 

doorlopen proces en besluitvorming goed 

te volgen.  

 

Het opnemen van het advies van de welstand 

in het dossier (eventueel kopie). 

De welstandsadviezen alsmede alle 

overig verkregen adviezen zijn in het 

dossier aanwezig. 

 

De aanvraag consistent toetsen op 

vergunningvrij, lichte bouwvergunning of 

reguliere bouwvergunning en daarnaar 

consequent handelen. 

De onderzochte dossiers zijn allen 

correct getoetst en behandeld. 

 

2007 2012 Stoplicht 

Horecavergunningen 

(10 dossiers) 

Horecavergunningen 

(3 dossiers) 

 

Wettelijke gegevens moeten altijd worden 

opgevraagd (verklaring sociale hygiëne, 

curatele en dergelijke) alvorens de aanvraag 

in behandeling wordt genomen. 

In de dossiers zijn alle wettelijke 

gegevens aanwezig. 

 

De vergunningen kunnen beter worden 

toegeschreven op de gebruiker, door het 

vermijden van juridische vaktermen. Ook de 

toon kan iets vriendelijker en gericht op de 

gebruiker. Het is bijvoorbeeld te overwegen 

om de begeleidende brief af te sluiten met een 

zin waarin B&W de aanvrager veel succes 

wenst met zijn bedrijf. 

De standaardteksten zijn herschreven en 

zijn nu veel klantgerichter opgesteld. In 

2012 zullen procedurestukken en –

besluiten nogmaals worden herschreven 

om de leesbaarheid te vergroten. 
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Gebruik van reeds bekende gegevens is 

pragmatisch en klantgericht, maar verifieer de 

actualiteit van deze gegevens altijd. 

In de dossiers is gebruik gemaakt van 

actuele gegevens 

 

Het bevordert de inzichtelijkheid om alle 

gegevens in de meest recente dossiers bij 

elkaar te houden zodat geen aspecten worden 

vergeten. 

De dossiers bevatten de historie van het 

betreffende adres 

 

2007 2012 Stoplicht 

Evenementenvergunning 

(10 dossiers) 

Evenementenvergunning 

(3 dossiers) 

 

Stel een protocol op voor de werkprocessen 

en dossiervormingen stel deze vast. 

Implementeer dit protocol in het 

workflowsysteem (indien aanwezig en 

mogelijk). 

Er is een protocol voor het werkproces 

opgesteld. 

Meldingen worden reeds digitaal 

behandeld conform het werkproces. Voor 

vergunningen is dit in februari 2012 

ingevoerd. 

De dossiers bevatten enkel de aanvraag 

en de beschikking. 

 

Door aanvragers gebruik te laten maken (of ze 

hiertoe te dwingen) van standaardformulieren 

worden meer en vollediger gegevens 

ontvangen. Dit bespoedigt de afhandeling van 

vergunningen en zorgt ervoor dat op de juiste 

gronden vergunningen worden afgegeven. 

Daarnaast worden aanvragers gedwongen om 

goed na te denken over wat er bij komt kijken 

een evenement te organiseren, waardoor zij 

geen belangrijke onderdelen zullen vergeten. 

Aanvragers maken niet altijd gebruik van 

het standaard aanvraagformulier. Uit het 

dossier is daardoor niet te beoordelen of 

alle aspecten wel afdoende zijn 

beoordeeld. 

Ook ontbreken afspraken met politie en 

brandweer (bijvoorbeeld het verslag van 

het periodiek overleg met politie en 

brandweer.) 

 

De adviezen van brandweer, politie en 

dergelijke moeten in de dossiers vastgelegd 

worden zodat bij calamiteiten achteraf 

aangetoond kan worden hoe de 

besluitvorming heeft plaats gevonden en waar 

de verantwoordelijkheden liggen.  

De adviezen van brandweer, politie en 

dergelijke zijn niet in het dossier 

aanwezig. 

 

 

Vermijd het verwijzen naar meerdere 

telefoonnummers van gemeentelijke diensten. 

Kies voor een telefoonnummer (1 

loketgedachte) waar de noodzakelijke 

informatie kan worden verkregen. 

In de aanbiedingsbrief met de 

beschikking wordt naar een 

telefoonnummer verwezen. 

 

Klantgerichtheid naar de aanvrager door 

snelheid mag niet ten koste gaan van de 

mogelijkheden voor belanghebbenden. 

De evenementen worden nog steeds laat 

aangevraagd, maar toch in behandeling 

genomen en vergund. 

Hierdoor staat de bezwaartermijn voor 

belanghebbenden nog steeds onder druk. 
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Hoofdstuk 7 Conclusies en aanbevelingen 

7.1 Overall 
+  Uit dit nazorgonderzoek blijkt dat de gemeente Hilversum vele maatregelen heeft 

genomen om aan de aanbevelingen uit 2007 tegemoet te komen. Deels zijn deze 
maatregelen als zelfstandige actie ondernomen, zoals de acties in het kader van 
klantgericht schrijven. Voor andere maatregelen is ervoor gekozen om deze te 
combineren met andere noodzakelijke acties zoals het ontwikkelen van werkprocessen en 
de digitalisering in combinatie met de invoering van de Wabo. 

- Er is nog geen eenduidig protocol vastgesteld waarin de koppeling tussen het   
 papieren dossier en de digitale informatie wordt beschreven.  

Reguliere omgevingsvergunning voor de activiteit bouwen 
+ De kwaliteit van uitvoering is goed. 
- Ook hier ontbreekt nog duidelijkheid over wat in het analoge dossier wordt  

gearchiveerd. 

Horecavergunningen 
+ Alle aanbevelingen zijn doorgevoerd. 
- Het aantal nadere BIBOB-onderzoeken is laag gezien de omvang van het 
 horecabestand in Hilversum.  

Evenementenvergunning 
+ Er is een aantal maatregelen genomen, zoals het opstellen van een protocol voor het 

werkproces en de verwijzing naar één telefoonnummer. 
- Bij de behandeling van de aanvragen wordt nog steeds te coulant gehandeld in de 

richting van de aanvrager waarbij geen rekening wordt gehouden met de gemeentelijke 
regelgeving en het recht van belanghebbenden. Aanvragen waarbij geen gebruik is 
gemaakt van het aanvraagformulier worden geaccepteerd. Aanvragen die te laat worden 
ingediend worden nog steeds in behandeling genomen.  

- Over de behandeling van aanvragen wordt zeer weinig vastgelegd. De analoge 
 dossiers bestaan enkel uit de aanvraag en de vergunning; afspraken met bijvoorbeeld  
 hulpdiensten zijn niet vastgelegd.  
- De publicatie van evenementenvergunning is niet consistent. 

7.2 Aanbevelingen 
In aanvulling op dit nazorgonderzoek brengen wij de volgende punten onder de aandacht. 

Aanbeveling 1: zoektermen op de website 
Pas de website aan zodat de burgers ook met gebruikelijke termen naar de juiste pagina 
worden gelinked. Gebruikelijke termen zijn: verbouwing, bouwvergunning, café, feest 
enzovoort 

Aanbeveling 2: koppeling van digitale en analoge dossier 
Voor alle vergunningen zijn nu werkprocessen opgesteld. Vul deze werkprocessen aan met 
aanwijzingen over welke documenten ten allen tijde in het analoge dossier aanwezig moeten 
zijn. 

 17 



Nazorgonderzoek naar de afhandeling van vergunningaanvragen 

Aanbeveling 3: klantgericht corresponderen 
Een omgevingsvergunning voor de activiteit bouwen is niet in behandeling genomen wegens 
niet tijdig aanleveren van aanvullende gegevens. Dit is in een brief aan de aanvrager 
meegedeeld. De tekst van deze brief kan worden aangevuld met een alinea dat er altijd een 
nieuwe aanvraag kan worden ingediend en wat de gevolgen zijn voor de leges. 

Aanbeveling 4: BIBOB-onderzoeken 
Stel duidelijke interne spelregels op wanneer een nader BIBOB-onderzoek noodzakelijk is. 

Aanbeveling 5: nieuwe Drank en Horecawet 
Naar verwachting zal 1 juli 2012 de nieuwe Drank- en Horecawet (DHW) in werking treden. 
Doel van de wijzigingen is om een beter kader te scheppen voor verantwoorde verstrekking 
en gebruik van alcohol, met name onder de jeugd. 
De nieuwe wet is een natuurlijk moment voor gemeenten om zichzelf af te vragen welke 
kansen de nieuwe wet en haar instrumenten bieden, om invulling te geven aan hun 
alcoholmatigingsbeleid. Het terugdringen van alcoholgebruik is immers niet alleen een 
kwestie van (meer) controleren, streng optreden, bestraffen van jongeren onder de 16, en een 
eenvoudiger vergunningsysteem. Het betreft een integraal vraagstuk dat raakvlakken heeft 
met verschillende beleidsterreinen zoals: 
 jeugdbeleid (voorlichting en signalering); 
 zorgbeleid (doorgeleiding en behandeling); 
 ruimtelijk beleid (inrichting openbare ruimte en locaties alcoholverstrekkende bedrijven); 
 OOV-beleid (aanpak overlast en agressie). 
 
Ga tijdig aan de slag met de implementatie van de gewijzigde DHW en besteed hierbij 
voldoende aandacht aan de brede doelstelling van de wet. 

Aanbeveling 6: tijdige aanvraag evenementenvergunning 
Aanvragers van evenementenvergunningen blijken hardleers. Met het oog op de 
belanghebbenden en gezien het belang van het nakomen van de wettelijke eisen zouden deze 
aanvragen geweigerd moeten worden. 
 
Voorts kunnen de volgende maatregelen worden overwogen: 
 dubbele leges voor een aanvraag die te laat wordt ingediend; 
 korting van de leges voor aanvragen die tijdig worden ingediend; 
 actief benaderen van de aanvrager aan de hand van de evenementenkalender waarin alle 

geplande en/of te verwachten evenementen zijn opgenomen.  

Aanbeveling 7: standaard- en grote evenementen 
Maak een duidelijk onderscheid tussen standaard en grote evenementen, gebaseerd op 
inhoudelijke criteria. Zorg ervoor dat dit onderscheid ook voor buitenstaanders begrijpelijk 
en logisch is. Leg ook duidelijk vast wanneer een evenementenvergunning wordt 
gepubliceerd. 
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Bijlage  1 Reactie gemeente Hilversum op aanbevelingen uit 2007 
 
Aanbevelingen RKC  

(overgenomen door de raad) 

Reactie college van B&W 2007 Stand van zaken 2012 

(opgave van gemeente Hilversum) 

Zet vaart achter het realiseren van een 

gestroomlijnde éénloketfunctie 

(Publiekszaken) waarin publieksfuncties 

geconcentreerd en geïntegreerd zijn. 

 • Met het stadskantoor in 2009 zijn alle publiekstaken als 

eerstelijns-  taken telefonische, informatie en baliewerk (onder 

andere op gebied  van vergunningen) gecentraliseerd. 

• Op 1 oktober 2010 is met de Wabo ook de 

eerstelijnsdienstverlening  met behulp van een DVO voor Wabo-

producten overgegaan naar  Puza. KCC/baliemedewerkers zijn 

voor de Wabo-uitvoering opgeleid.  Er is speciale Wabo 

vergunningenbalie in het Stadskantoor ingericht  en 

telefoonnummer 14035 is per 1 oktober 2011 ‘live’ gegaan. 

• Met de komst van de E-diensten voor horeca (gerealiseerd in 

augustus 2011) en evenementen (meldingen gerealiseerd in 

november 2011 en vergunningen te realiseren in maart 2012) 

wordt  de mogelijkheid voor het KCC van Puza om zelfstandig 

informatie te  verstrekken over de indieningsvereisten en 

voortgang. De invulling  van deze rol moet door middel van 

instructies over het zaaksysteem  en het opstellen van een lijst 

met meest gestelde vragen nog worden  gerealiseerd. Wel zijn 

PDC teksten voor evenementen al aangepast. 

• De afdeling V&H is de centrale backoffice unit voor Wabo, 

APV  vergunningverlening, juridische behandeling en 

handhaving.  Per 1 januari 2012 wordt de taak horecavergunning  

toegevoegd.  

• De doorontwikkeling naar één front- en backofficeloket voor 
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overige  vergunningproducten van DS met betrekking tot kap- en 

uitritvergunningen gaat in 2012 ook plaatsvinden. Hierdoor kan 

de integrale samenwerking en verlening van vergunningen 

verder vorm krijgen.  

• Met de Wabo is ook case management in de backoffice 

ingevoerd  waarbij de klant zoveel mogelijk één aanspreekpunt 

heeft  ten  aanzien van de procedure, technische en juridische 

aspecten met  integrale afhandeling. Dit wordt nu geëvalueerd. 

Maak de dienstverlening via deze afdeling 

werkelijk interactief, opdat vergunningen 

via internet kunnen worden aangevraagd 

en verleend. 

Per 1 januari 2009 wordt de Wabo (Wet algemene 

bepalingen omgevingsvergunning) ingevoerd. 

Onderdeel daarvan is het aanbieden van e-

dienstverlening. Uw aanbeveling met betrekking tot de 

bouwvergunning kan daarmee direct gerealiseerd 

worden.  

Voorts heeft de gemeente zich recent aangesloten bij 

GovUnited, een samenwerkingsverband van 

gemeenten op het gebied van e-dienstverlening. Aan 

GovUnited  hebben wij kenbaar gemaakt dat wij in 

2008 en verder mee willen doen aan de aanbesteding 

van een aantal producten, waaronder de omgevings- en 

evenementenvergunning en de drank- en 

horecavergunning. Deelname aan dit traject betekent 

dat de producten via internet worden aangevraagd en 

betaald. Dit verkeer wordt door een GovUnited 

Midoffice afgehandeld.  

 (bestuurlijke reactie d.d. 18 december 2007) 

 

• Het beschikbaar stellen van E-diensten aan de hand van digitale 

loketten, voor vergunningaanvragen,  zijn speerpunten in de 

dienstverleningsvisie. In 2010 zijn de eerste E- diensten gestart 

en gefaseerd uitgebouwd.  

• De ambitie is in 2014 ± 75% van alle vergunningaanvragen 

digitaal  kunnen worden aangevraagd, behandeld en opgeslagen. 

• Met de komst van de Wabo per 1 oktober 2010 is gelijktijdig 

een  landelijk loket voor het indienen van digitale aanvragen, de 

OLO  operationeel (www.omgevingsloket.nl).  ± 65% van alle 

aanvragen volgen deze digitale weg. Restant gaat via   

Postkanaal (wettelijk nog mogelijk) welke in 2012 ook wordt 

ingescand en toegevoegd aan DMS en gekoppeld aan 

zaaksysteem. 

• Het is dan noodzakelijk dat in 2012 het zaaksysteem Wabo van 

GU  ‘live’ gaat waaronder ook de digitale behandeling en opslag 

van Wabo aanvragen. De doorontwikkeling bijv. koppeling met 

BAG wordt in  samenwerking met GU-gemeenten gedaan. 

• In 2013  kan dan ook digitale ontsluiting van ter inzage en 

verleende  vergunningen via Streekarchief plaatsvinden. 

• Op 1 oktober 2011 is het E-loket horecavergunningen voor de 

horecaondernemers live gegaan. Horecabedrijven kunnen 
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analoog en  online hun aanvraag DHW indienen en de status 

voortgang volgen.  Stukken worden vanuit hierin de DMS 

opgeslagen inclusief de gescande  poststukken.  

• De aanvragen voor kapvergunningen is onderdeel van de Wabo 

en dus  als E-dienst met de OLO (zie internet site Hilversum) 

beschikbaar.  

• Op 1 november 2011 is het E-loket evenementen vergunningen 

live gegaan. De E dienst evenementen meldingen volgt in Q1 

2012. Aanvragers kunnen online hun aanvraag in dienen en de 

status voortgang volgen. Stukken worden vanuit hierin de DMS 

opgeslagen inclusief de gescande poststukken. 

• In 2012-2014 staan E-diensten marktvergunningen en 

resterende APV  vergunningen op concern programma. 

Verbeter daaraan voorafgaand op korte 

termijn de informatieverschaffing over de 

vergunningverlening op de website en 

breid dat alles ook uit. 

Deze aanbeveling nemen wij over. Wij nemen dit mee 

in het project verbetering internet, dat begin volgend 

jaar start. (bestuurlijke reactie d.d. 18 december 2007) 

 

 

• Het project ‘Verbetering Internet’ is met aansluiten met GU 

opgepakt.  De gehele website inclusief teksten in de 

productcatalogus (PDC)/  digitale balie is in 2010 herzien.  

• De teksten over Wabo, Horeca en APV zijn klantgericht 

herschreven  door taalcoaches/Taalunie en voorzien van ‘ik wil 

vragen’ en FAQ. 

• Ook kan de klant op de site zelf doorklikken naar het digitale 

aanvraagformulier (OLO) en beleidsnota’s.  

• Webteksten over Horeca en vergunningen zijn regelmatig 

aangepast,  meest recentelijk in de vorm van tien meest gestelde 

vragen. 

• Alle bestemmingsplannen en monumentenaanwijzingen zijn 

digitaal  beschikbaar op de website. Ook informatie over Flora- 

en Faunawet  met een handig stappenplan en kaartmateriaal zijn 

voor de klant  beschikbaar. 

• De herziening van de welstandnota met 
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vereenvoudigen/welstandvrij en  leesbaarheid is in Q1 2012 in 

de raad gepland. In Q2-2012 wordt deze  interactief via de 

website met slimme zoekfunctie per adres ontsloten.  

• De klant kan verzoeken om vooroverleg om de haalbaarheid 

van de  klantwens voorafgaande te toetsen.  

• Het uitvalpercentage (niet geslaagde Wabo-aanvragen) is 

gedaald van  33% in 2008 naar 12% in 2011.  

• 1% van alle Wabo-aanvragen worden helaas van rechtswege 

verleend.  In 2012 moet door middel van striktere processturing 

en zaakgericht  werken naar 0% dalen. Tenslotte wordt door 

afdeling ABZ (horeca) veel tijd gestoken in  

informatievoorziening en communicatie met horecaondernemers, 

ook uit  het oogpunt van begrip en draagvlak. Dit uit zich in 

telefoongesprekken,  intakes, andere vormen van fysiek 

klantcontact. 

Organiseer een betere afstemming tussen 

afdelingen waar het gaat om 

vergunningverlening en leg dat vast in de 

werkprocessen. Leg waar mogelijk 

dienstverleningsafspraken vast en 

controleer maandelijks of men zich daar 

ook aan houdt. Laat de betrokkenen ook 

uitleggen waarom zij zich niet konden 

houden aan de afspraken. Tref tijdig 

passende maatregelen om de gewenste 

situatie te creëren. Dit komt ten goede aan 

de effectiviteit. 

De bouwvergunningen zullen in 2009 volledig 

onderdeel uitmaken van de omgevingsvergunning. De 

implementatie van de omgevingsvergunning wordt 

projectmatig door de dienst Inwoners uitgevoerd. 

Onderdeel van dit project is het opnieuw beschrijven 

van de procedure die een vergunningaanvraag 

doorloopt in de organisatie. Onderdeel hiervan is het 

maken van procesgerichte 

dienstverleningsovereenkomsten (DVO’s). Hiermee 

committeren afdelingen in de gemeentelijke 

organisatie zich aan het proces en zijn afspraken 

vastgelegd over het aanleveren van deeladviezen aan 

de vergunningverlenende afdeling.  

De afstemming tussen de afdelingen zal bij complexe 

• Wabo is per 1 oktober  2010 ingegaan met als verplichting de 

integrale  afweging tussen de diverse deelproducten (bouw-

sloop-aanleg-kap). 

• Een jaar na inwerkingtreding blijkt dat slechts ± 6% 

meervoudige  aanvragen zijn en overgrote deel dus  enkelvoudig 

(meestal bouw of  sloop of kap). Ook blijkt dat het aantal 

uitgebreide Wabo-aanvragen  gering te zijn.  

• Het werkproces Wabo is op hoofdlijnen klaar (zie bijlage) en is 

geborgd  in workflowsysteem met verplichte stappen en termijn 

in BWT4all in afwachting van GU-Wabo. Dit evalueren we nu 

en wordt opnieuw  vormgeven in het GU digitaliseringsproces. 

• In Q1 2012  zal de Wabo – Protos procesbeschrijving klaar zijn 

van  zaaksysteem GU – Wabo gereed zijn rekeninghoudende met 

digitaal  werken.  
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vergunningaanvragen meer plaatsvinden aan de 

voorkant van het vergunningproces, bij de intake. 

Hierdoor wordt het voor de aanvrager eerder duidelijk 

wat wel en niet kan en wordt teleurstelling aan het eind 

van het vergunningproces voorkomen. 

Via geautomatiseerde systemen (Midoffice, 

workflowmanagement) wordt het proces bewaakt en is 

het mogelijk te rapporteren over doorlooptijden en 

aantallen vergunningen. Dit zou een onderdeel uit 

kunnen maken van de bedrijfsvoeringmeter.   

Voor wat betreft de horecavergunning is er reeds een 

maandelijks afstemmingsoverleg waaraan de politie,  

de brandweer, de afdeling Vergunning en Handhaving 

(sectie Bouwen en sectie Milieu) en de afdeling Beheer 

Openbare Ruimte deelnemen. Hierin worden lopende 

vergunningaanvragen of handhavingsproblemen 

besproken. Elke maand wordt naar aanleiding van het 

verslag van de vorige bijeenkomst bezien of de 

afspraken nagekomen zijn. Er zijn, zoals reeds 

vermeld, naar aanleiding van het onderzoek van de 

Voedsel en Warenautoriteit van 2006 afspraken 

gemaakt over de termijnen waarop advies gegeven 

wordt door de sectie Bouwen en wonen met betrekking 

tot de inrichting. Deze adviezen kunnen in een 

dienstverleningsovereenkomst geformaliseerd worden 

en uitgebreid met afspraken over de milieu advisering.  

 

Ten aanzien van grote evenementen vindt afstemming 

plaats binnen de werkgroep evenementen. Hieraan 

• Om de onderlinge afstemming te vergroten zijn er DVO’s 

gemaakt met  brandweer, Puza, provincie NH, Ministerie LNV. 

In ontwikkeling is de  DVO met DS. De DVO met Puza en BRW 

is geëvalueerd en aangepast. 

• Om de afstemming voor afwijkende aanvragen 

(bestemmingplan) te  optimaliseren, is er een speciaal 

overlegstructuur, ‘de Besliskamer’  welke multidisciplinair van 

alle betrokken afdelingen, beziet of de  klantwens haalbaar is. 

Deze werkwijze is inclusief de bestuurlijke klus bij  

conflicterende ambtelijke standpunten of politieke gevoeligheid. 

• De werkwijze Besliskamer voor afwijkende Wabo-aanvragen is 

geëvalueerd en is een positieve verandering voor de klant 

zichtbaar  (doorlooptijd verkorting en integraal advisering). 

• Het organiseren van de onderlinge afstemming voor wat betreft 

de vergunningen voor Drank en Horeca is via diverse 

overlegvormen  opgepakt die ook in de middelste kolom al 

worden besproken,  waaronder het evenementenoverleg, het 

politieoverleg en de reguliere  contacten tussen 

beleidsmedewerkers. Daarnaast zijn we in 2011 begonnen met 

de accountgesprekken om ook op managementniveau de  

kwaliteit van dienstverlening en samenwerking op de agenda te 

houden.  Tijdens werkoverleggen tenslotte is gekeken naar 

mogelijke achterstanden en oorzaken van overschreden 

termijnen.  Verder wordt per september 2011 de interne 

afstemming via de E-dienstverlening Horeca gestuurd en 

gegarandeerd. 

• Afstemming over evenementenvergunningen vind plaats zoals 

beschreven in kolom 2. Adviezen van politie en brandweer 

worden in de APV agenda opgeslagen zodat alle stukken voor 
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nemen alle betrokken afdelingen deel, plus politie en 

GGD (zie pagina 45 van het rapport). De 

evenementenwerkgroep is opgenomen in de 

procesbeschrijving. Omdat de afspraken die hier 

gemaakt worden gericht zijn op een concrete activiteit, 

vindt voortgangscontrole op gemaakte afspraken veelal 

heel snel plaats, omdat toegewerkt wordt naar het 

publiceren van de vergunning.  

Voor kleine evenementen (zoals bijvoorbeeld beperkte 

activiteiten bij winkelcentra, promotie evenement met 

muziek) wordt waar nodig op pragmatische wijze 

afgestemd, veelal telefonisch of via e-mail. 

Wij achten het niet wenselijk hiervoor een formele 

overlegstructuur in het leven te roepen. 

(bestuurlijke reactie d.d. 18 december 2007 

 

alle adviseurs in te  zien zijn. 

Verbeter het structureel genereren van 

managementinformatie (niet alleen voor de 

afzonderlijke  aanvraagprocedures inzake 

vergunningen, maar ook in het algemeen). 

Het mag niet voorkomen dat de gemeente 

geen opgaaf kan doen van de aantallen 

uitgegeven vergunningen, omdat zij daar 

geen cijfers van heeft. 

Wij nemen deze aanbeveling over en zullen dit 

meenemen als een van de eisen in de aanbesteding via 

GovUnited. Het geen opgave kunnen doen van 

aantallen uitgegeven vergunningen gold overigens 

uitsluitend de evenementenvergunning, waarover 

jaarlijks bij de begroting en rekening wel cijfers 

worden gepresenteerd als onderdeel van een aantal 

APV vergunningen. 

(bestuurlijke reactie d.d. 18 december 2007) 

 

• Deze aanbeveling is direct opgepakt in 2009 gestart met een  

maandelijks dashboard van de afdeling V&H voor belangrijkste 

vergunningsproducten. De indicatoren van begroting- en 

afdelingswaarden worden gevolgd op voortgang en bijgestuurd. 

• Sturing hierop vindt plaats door analyse en interventie 

maatregelen.  

• Een voorbeeld hiervan over 2011 is overhandigd aan RK.  

• De gegevens worden grotendeels  geautomatiseerd met 

standaard  query’s onttrokken uit Centric applicaties.  

• Met de introductie van GU zal dat de leidende ICT-systeem 

worden,  inclusief management informatie (Marap). 

• In verschillende databases wordt de werkvoorraad horeca-

aanvragen  bijgehouden, waardoor elk gewenst moment deze 
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management-  informatie beschikbaar is. Buiten de 

bedrijfsvoering van de vakafdeling  vindt er ook nog registratie 

plaats van de uitgegeven vergunningen via  de financiële 

administratie (leges en facturen) en bij Informatiebeheer 

(aanvragen worden ingeboekt en na behandeling gearchiveerd). 

Bezie mogelijkheden om procedures te 

versnellen via vereenvoudiging. Of leg in 

duidelijke bewoordingen uit aan de 

aanvrager waarom en waardoor een en 

ander tijd vraagt. Dat vergroot het begrip 

voor het proces. Ervaringen elders kunnen 

daarbij van dienst zijn. 

Op dit moment wordt door ons langs twee sporen 

gewerkt aan vereenvoudiging en vermindering van 

regelgeving. In de eerste plaats via (de voorbereiding 

van) het project Vermindering regeldruk en 

administratieve lasten voor het bedrijfsleven in 

Hilversum waarvoor wij samen met de Kamer van 

Koophandel en onder begeleiding van SIRA 

Consulting een voucher (subsidie) bij het ministerie 

hebben aangevraagd. 

 

 

Hierover verwachten wij binnenkort uitsluitsel. In dit 

kader onderzoeken wij gezamenlijk welke 

dereguleringsslag (vereenvoudiging c.q. afschaffing) 

we kunnen maken met maximaal 20 voor ondernemers 

en burgers relevante regels, met name voor wat betreft 

de vergunningenstelsels van de Algemene Plaatselijke 

Verordening (APV). 

Het tweede spoor is de algehele herziening van de 

APV, eveneens met als doel de administratieve lasten 

voor belanghebbenden (burgers en bedrijven) terug te 

dringen. Een van de voorstellen die wij overwegen aan 

de gemeenteraad voor te leggen is de afschaffing van 

de vergunningplicht voor enkele nader te benoemen 

• Met inwerkingtreding van de Wabo zijn procedures en 

doorlooptijd  ingekort.  

• Ook is het deel ‘vergunningvrij bouwen’ vergroot. Keerzijde is 

dat deze  verruiming van vergunningsvrij bouwen, lokaal wordt 

opgeheven door  aanwijzingen als dorps- en 

stadsgezichtgebieden (Nieuw Villagebied).  Per 1 januari 2012 

wordt een deel van de werkzaamheden ook  vergunningvrij in 

een beschermd gezicht als gevolg van wetwijziging. 

• De welstandnota is per 1 oktober 2008 door de raad vastgesteld 

en van  kracht geworden. Hiermee is beleid welstand 

transparanter geworden  en deels welstandvrij (achterzijde – 1 

bouwlaag). De raad maakt  hiermee de stap naar deregulering. 

Dit is overigens door de Wabo  ingehaald en per 1 januari 2012 

rechtstreeks vergunningsvrij verklaard. 

• In de raad van maart 2012 zal een herziening van de 

welstandnota 2012  worden voorgelegd inclusief verder 

verruimen van welstandvrij, mits  niet al door de hogere 

wetgever is bepaald. 

• Met B&W besluit van 7 oktober 2008 is, als 

dereguleringmaatregel, voor  kleine borden in tuinen nadere 

regels vastgesteld. Voor deze  kortstondige plaatsing van 

(verkoop)borden en reclames is de  vergunningplicht vervallen 

behoudens voor dorps- en stadsgezicht- gebieden. Het college 

maakt hiermee de stap naar verdere deregulering  voor kleine 
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kleine evenementen. 

Voor wat betreft horeca gaat het grotendeels om 

landelijke regelgeving, waar de gemeente geen invloed 

op kan uitoefenen. De (gemeentelijke) 

terrasregelgeving maakt overigens deel uit van het 

hierboven genoemde project. 

Naast deregulering van de vergunningenstelsels, die 

overigens in 2010 ook nog moeten voldoen aan wat de 

Europese Dienstenrichtlijn (Richtlijn 2006/123/EG) 

daarover voorschrijft, is er ook winst te behalen door 

het verminderen, vereenvoudigen en herstructureren 

van de overige regels in de APV. Onze APV is sinds 

2001 niet meer integraal gescreend. Kortom, het is 

hoog tijd om in het kader van vereenvoudiging en 

vermindering van regelgeving alsmede de 

verplichtingen waaraan we hebben te voldoen 

ingevolge de Europese Dienstenrichtlijn, de APV weer 

eens goed tegen het licht te houden. De onlangs geheel 

herziene model-APV van de VNG zal hierbij als 

uitgangspunt dienen. 

 

Het is de bedoeling dat de uit genoemd project 

voortvloeiende dereguleringsplannen alsmede de 

herziening van de APV medio 2008 aan de 

gemeenteraad worden voorgelegd. 

Deze aanbeveling betreft ook het uitleggen aan 

aanvragers waarom procedures lang duren.  

De vergunning voor grote evenementen komt tot stand 

in voortdurend overleg met de aanvrager, waardoor 

tijdelijke bouwwerken. 

• Voor het aanleggen van verhardingen en tuinen in het 

beschermde  gezicht worden beleidsregels die vergunningtoets 

en haalbaarheid  transparanter maken voor aanvrager. 

• Met besluit van 26 november 2010 heeft de raad ingestemd met 

deregulering van de APV op het punt van vereenvoudiging van 

evenementenvergunningen voor kleine evenementen. Voor 

dergelijke evenementen is alleen nog een melding verplicht.  

• Bij de APV wijziging die waarschijnlijk 21 december 2011 

wordt  vastgesteld door de raad gaan nog meer festiviteiten 

(onder andere bij  bedrijven en voor particulieren) onder 

algemene regels vallen, waardoor  het aantal 

evenementenvergunningen nog verder zal afnemen. 

• Op dit moment wordt gewerkt aan herziening van het kapbeleid 

en daaruit volgend de APV. Hiermee dereguleert de raad het  

vergunningstelsel voor vellen van bomen et cetera. Dit staat 

gepland  voor 2012.  

• De afdelingen kunnen zelf elektronisch uidraaien van KvK 

betrekken aan de hand van abonnement op KVK online 

dienstverlening. Deze gegevens worden niet meer gevraagd aan 

klanten, maar betrokken bij KvK. 

• Daarnaast is er gedereguleerd ten aanzien van wijziging van  

leidinggevenden in kader van de vergunningverlening Drank- en 

Horecawet. Concreet betekent dit voor de ondernemer minder 

papieren  rompslomp en lagere legeskosten. Ook de proef 

verlenging  sluitingstijden op de donderdagnacht hebben we niet 

in rekening  gebracht bij de ondernemers. 

 • Tenslotte hebben we in verband met het rookverbod de horeca 

de  gelegenheid gegeven zonder allerlei procedures een 
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aparte uitleg over de duur van de procedure niet nodig 

is. De kleine vergunningen worden veelal snel 

verleend.  

Bij de horeca vergunning wordt standaard bij de intake 

uitleg gegeven over het verloop van de procedure. 

Niettemin zullen wij bezien in hoeverre hierover via de 

website wellicht nog beter gecommuniceerd kan 

worden (zie aanbeveling 2) 

Bij de omgevingsvergunning wordt landelijk veel 

informatie verstrekt via de website van het ministerie 

van VROM. Ook de nieuwe manier van digitaal een 

omgevingsvergunning aanvragen geeft de klant eerder 

informatie over wat nodig is voor een soepele 

afhandeling van de vergunning. Het aanvraagformulier 

bevat veel hulp. Daarnaast zal de 

informatieverstrekking aan het loket en op de 

gemeentelijk website worden aangevuld en beter 

worden afgestemd op de meest voorkomende vragen.  

(bestuurlijke reactie d.d. 18 december 2007) 

 

De gemeente is bezig met de herziening van de 

welstandsnota (toezegging door wethouder Roerig 

tijdens Commissie Bestuur d.d. 17 januari 2008) 

 

 

rookruimte te laten  realiseren, zonder daar leges voor in 

rekening te brengen en/of aan  vergunning te verbinden. 

 

Bevorder de klantvriendelijkheid door de 

standaardteksten in de vergunningen te 

herschrijven (bijvoorbeeld door de 

afdeling Communicatie) op een minder 

Deze aanbeveling nemen wij over. Wij zullen 

aanhaken bij een reeds gestart project klantvriendelijk 

schrijven, waarvoor het Taalcentrum VU in de eerste 

helft van 2008 cursussen aan ambtenaren geeft. 

• Met de kick-off van 26 februari 2008 is binnen DI met 

klantgericht  schrijven gestart. Hiertoe zijn de medewerkers 

opgeleid en geïnstrueerd. 

• Er zijn stijl- en taalafspraken gemaakt ter voorkoming van 
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formele wijze, maar met behoud van de 

juridische kwaliteit. Vermijd het gebruik 

van vaktermen, tenzij deze worden 

uitgelegd. 

 vaktermen,  leesbaarheid, opbouw brief en meest voorkomende 

taalfouten.  Ook de kernboodschap staat helemaal vooraan in de 

 brieven/beschikkingen. 

• Er zijn taalcoaches binnen V&H als informele rol benoemd.  

• De meest voorkomende brieven, website teksten en folders zijn 

onder  leiding van Taalunie en interne taalcoaches herschreven. 

Zo ook voor  bouw, kap- en milieuproducten (Wabo).  

• Borging vindt plaats door gebruik van de herschreven 

standaard brieven  alleen vanuit het workflowsysteem of de 

documentengenerator Gemword.  

• Ook de rol van taalcoaches als spiegel voor medewerkers op 

‘vrije veld  brieven’ is essentieel.  

• In 2012 zal dit project opnieuw vorm krijgen door nieuwe 

opleidingen en  de huisstijlafspraken worden concern breed 

ingevoerd.  

• Alle vergunningverleners bij Horeca en vergunningen hebben 

de cursus  gevolgd. Naar aanleiding daarvan zijn nieuwe 

teksten/sjablonen  gemaakt en is de ´checklist brieven´ 

opgesteld, die ook nog eens in  duurzame en geplastificeerde 

vorm is verspreid aan alle medewerkers. Ook de kernboodschap 

staat helemaal vooraan in de beschikkingen. 

Gebruik de uitkomsten van de enquête in 

dit onderzoek als nulmeting en stel 

concrete doelen voor verbetering. 

Wij onderschrijven het belang van regelmatige meting 

van klanttevredenheid en zullen mede in het licht van 

de kosten bezien of en hoe wij aan deze aanbeveling 

invulling kunnen geven. Wij zullen concreet bezien of 

kan worden aangesloten bij de door het NIPO jaarlijks 

georganiseerde internetpanel. 

• Puza: De klanttevredenheid voor loketfuncties wordt vanuit 

Puza gemeten. In 2010 was dit 7,3. 

• Per 1 oktober 2010 wordt de klanttevredenheid door de klant 

van elke  Wabo-vergunningverlening gemeten.   

• In begrotingsprogramma 13 is hiervoor een KTO-

beleidsindicator  opgenomen. Gegevens hierover worden ieder 

half jaar geëvalueerd en  bijgestuurd. 

• Het gemiddelde rapportcijfer voor Wabo vergunningverlening 
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is een 7,3  

• Tevredenheid afhandelingstermijn is een 7,4 en tevredenheid 

  mondelinge communicatie is een 6,5 (allen bij 172 

respondenten) 

• In 2012 wordt ook voor de producten APV-vergunning een 

klant- tevredenheid gemeten van elke verleende vergunning. 

• Concrete doelen voor verbetering van horecadienstverlening en 

meting  daarvan zijn meegenomen in de afdelingsjaarplannen. 

Aanbevelingen ter verbetering van het 

verlenen van lichte bouwvergunningen: 

Wees consequent in het toetsen van de 

aanvraag op de aspecten Vergunningvrij 

bouwplan, Lichtbouwvergunningplichtig 

bouwplan of Regulier 

bouwvergunningplichtig bouwplan. 

Besteed aandacht aan de uitvoering, met 

name ten aanzien van de 

ontvankelijkheidstoets, de verslaglegging 

van interne en externe adviezen, de 

verslaglegging van 

communicatiemomenten met de aanvrager 

en de verslaglegging van interne 

besluitvorming. 

Bevorder de klantvriendelijkheid door de 

integrale afweging, vooruitlopend op de 

wettelijke verplichting in de Wabo met 

ingang van 1 januari 2008, consequent toe 

te passen. 

Maak een protocol waarin de koppeling 

 • Aangezien de wet met de Wabo is veranderd, bestaat het begrip 

‘lichte bouwvergunningen’ niet meer. Grootste deel van deze 

categorie is vergunningvrij geworden. Het overige deel valt 

onder regulier Wabo-aanvragen (zie hierboven). 

• In GU worden de uniforme opslag en behandeling van adviezen 

en  stukken geborgd. 

• Advies van welstand wordt vanuit het vastgestelde verslag in 

het workflowsysteem BWT4all geborgd. Het resultaat van 

welstand advisering is  dus analoog in het verslag vindbaar en 

per aanvraag ook elektronische  in BWT4all. 

• De aanbeveling om klantvriendelijkheid van integrale afweging 

  vooruitlopend op de Wabo in te voeren, is komen te vervallen 

aangezien  Wabo nu van kracht is. 
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tussen het papieren dossier en de digitale 

informatie wordt beschreven. Eventueel 

kan een print van de digitale informatie in 

het papieren dossier worden opgenomen. 

Berg het advies van de 

welstandscommissie (eventueel in kopie) 

op in het dossier. 

Aanbevelingen ter verbetering van het 

verlenen van horecavergunningen: 

Vraag altijd alle wettelijke gegevens op 

(verklaring Sociale Hygiëne, curatele, et 

cetera) alvorens de aanvraag in 

behandeling te nemen. 

Gebruik van reeds bekende gegevens is 

pragmatisch en klantgericht, maar de 

actualiteit van deze gegevens dient altijd te 

worden geverifieerd. 

Bevorder de inzichtelijkheid door alle 

gegevens in de meest recente dossiers bij 

elkaar te houden, opdat geen aspecten 

worden vergeten. 

 • Horeca en vergunningen heeft de afgelopen jaren alle 

benodigde  gegevens opgevraagd die nodig zijn om de aanvraag 

in behandeling te  nemen, waaronder uiteraard alle wettelijk 

verplichte gegevens. Curatele   register doen we overigens zelf. 

SVH (sociale hygiëne) wordt via een  register straks 

gecontroleerd, en in de afgelopen periode door het  overleggen 

van een verklaring en bij twijfelgevallen door als gemeente  zelf 

contact op te nemen met het SVH-instituut. 

• Verder is de tweede aanbeveling volledig overgenomen. 

• Inzichtelijkheid is afgestemd met de afdeling F&I registratie 

vindt plaats  via de basis archief code. 

Aanbevelingen ter verbetering van het 

verlenen van evenementenvergunningen: 

Verbeter de proceskwaliteit en 

procesbeheersing op het terrein van de 

verlening van evenementenvergunningen 

om de rechtmatigheid beter te borgen. 

Stel een protocol op voor de 

dossiervorming. Voer dit protocol in het 

 • In 2009 is de taak APV vergunningverlening ingevoegd in de 

afdeling  V&H waardoor integrale sturing en afdoening van 

aanvragen kan plaatsvinden. 

• Voor aanvraag evenementenvergunning zijn 

standaardformulieren  ontwikkeld. Deze zijn op de website te 

downloaden. 

• Organisatoren worden door de evenementencoördinator 

gewezen op de  noodzaak van het invullen van de formulieren. 
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workflowmanagement-systeem in (indien 

aanwezig en mogelijk). 

Laat aanvragers beter gebruikmaken van 

standaardformulieren (of dwing ze 

hiertoe), opdat meer en vollediger 

gegevens worden ontvangen. Dit 

bespoedigt de afhandeling van 

vergunningen en zorgt ervoor dat 

vergunningen op de juiste gronden worden 

afgegeven. Daarnaast worden aanvragers 

gedwongen goed na te denken over wat er 

komt kijken bij het organiseren van een 

evenement, waardoor zij geen belangrijke 

onderdelen zullen vergeten. 

Laat uit de dossiers blijken dat het 

evenement is gemeld aan brandweer, 

politie en GGD. De adviezen van 

brandweer, politie en dergelijke moeten in 

de dossiers worden vastgelegd, opdat na 

calamiteiten kan worden aangetoond hoe 

de besluitvorming tot stand is gekomen en 

waar de verantwoordelijkheden liggen. 

Vermijd verwijzen naar meerdere 

telefoonnummers van gemeentelijke 

diensten. Kies voor één telefoonnummer 

(éénloketgedachte) waar de noodzakelijke 

informatie kan worden verkregen. 

Laat klantgerichtheid naar de aanvrager 

niet ten koste gaan van de 

• Per 15 november 2011 is digitale mogelijk tot melden van een 

klein  evenement live gegaan waarbij workflow, 

termijnbewaking en gestandaardiseerde digitale opslag (DMS) 

mogelijk is. Er is herziene  AO. 

• Dit zal in Q1-2012 ook voor evenementenvergunningen gaan 

werken  inclusief procesbeschrijving en geautomatiseerde 

borging van advies  politie en BRW. 

• Voor overige APV-vergunningen zal in 2014 een E-dienst 

inclusief DMS  live zijn. 

• Adviezen van politie en brandweer worden tijdelijk opgeslagen 

in de  APV-agenda. Vervolgens worden de adviezen verwerkt in 

de  vergunning. 

• Er wordt nog steeds verwezen naar meerdere telefoonnummers 

voor  advies tijdens het evenement. Dit moet nog worden 

opgepakt. Bij  informatie over evenementen is er wel de 1-

loketgedachte. 

• APV-vergunningen worden nog te kort van tevoren verleend 

mede  omdat deze vlak ervoor wordt ingediend waardoor 

concrete  bezwaarmogelijkheden ontbreken. 
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bezwaarmogelijkheid voor 

belanghebbenden. 
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Bijlage  2 Lijst van ter beschikking gestelde documenten 
 
 Dienstverleningsovereenkomsten (DVO) met de dienst Stad 
 Dienstverleningsovereenkomsten (DVO) met de afdeling Publiekszaken 
 Dienstverleningsovereenkomsten (DVO) met de ministeries 
 Dienstverleningsovereenkomsten (DVO) met de Brandweer en addendum over 

Kamerverhuur 
 Dienstverleningsovereenkomsten (DVO) met de provincie Noord-Holland en het 

Waterschap 
 
 Lijst met verleende vergunningen Wabo over de periode 1 oktober 2010 tot 1 oktober 

2011 
 Lijst met verleende APV vergunningen (vanaf mei 2011) 
 Lijst met verleende horecavergunningen over de periode 1 oktober 2010 tot 1 oktober 

2011 
 Cijfermateriaal 1 jaar Wabo 
 
 Dereguleringsadvies gemeente Hilversum met bijlage,  SIRA Consulting BV, d.d.19 

november 2008; 
 
 Klanttevredenheid onderzoek Wabo vergunningverlening. Per verleende vergunning 

wordt gevraagd aan klant om digitaal een enquête in te vullen. De resultaten over 1 
oktober 2010 tot en met heden. 

 
 Procesbeschrijving van Wabo 
 Procesbeschrijving van Wabo (Gov United -zaaksysteem) 
 Procesbeschrijving APV vergunningverlening objecten op de weg 
 Procesbeschrijving Horeca vergunningverlening 
 Procesbeschrijving APV evenementenmelding 
 Procesbeschrijving APV evenementenvergunning – groot (oud-wordt in Q1 naar 

aanleiding van zaaksysteem herschreven) 
 Procesbeschrijving APV kappen van bomen 
 Procesbeschrijving kleine standplaatsen 
 Procesbeschrijving straatfeesten vergunning (oud-wordt in Q1 naar aanleiding van 

zaaksysteem herschreven) 
 
 APV : http://tinyurl.com/dxyuhf4  
 Welstand : http://tinyurl.com/c7ojes8 
 
 
 

http://tinyurl.com/dxyuhf4
http://tinyurl.com/c7ojes8
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Bijlage  3 Lijst van geïnterviewde personen 
 
 
 

 Colinda Geertsma, directeur Dienst Dienstverlening 
 Maarten Frenk, afdelingshoofd Vergunningverlening & Handhaving 
 Tessa van de Beld, afdelingshoofd Publiekszaken 
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